

REFERAT AF BESTYRELSESMØDE I FIRKLØVEREN

Mødetid: Tirsdag d. 4. juni 2024 kl. 16 – 18

Mødested: Firkløveren

Deltagere: Line Jensen, Mick Rasmussen, Charlotte Jensen, Jonas Olling-Olesen, Frederik Daae, Henriette Hagendam og Mette Leire Christensen.

Nr.	Punkt	Ansvarlig
1.	Valg af mødeleder Charlotte blev valgt. Ifølge vedtægterne er det formanden, punktet udgår derfor fremadrettet.	
2.	Godkendelse af dagsorden Godkendt.	
3.	Godkendelse af referat fra sidste møde Referat fra sidste møde (6. marts 2024) blev godkendt.	
4.	Godkendelse af forretningsorden, konstituering samt gennemgang af regler vedr. tavshedspligt Det medsendte forslag til revideret forretningsorden blev godkendt og reglerne for tavshedspligt for bestyrelsesmedlemmer blev gennemgået. Bestyrelsen konstituerede sig som følger: Line formand, Frederik næstformand, Mick kasserer, Jonas medlem og Charlotte medlem.	Mette
5.	Orientering fra Firkløveren Børn: 132 indmeldte pr. 1. juni (8 børn færre end samme tid sidste år). Afd. 1 er nu stort set fyldt op, men der er ikke ret mange nye vuggestuebørn på venteliste i 2. halvår – håber de kommer... Personale: Mandy og Kristine er vendt tilbage fra barsel, og der er startet to nye ½ års studerende (Nadia på Erantis og Cecilie i Bangsebro). Magnus er ansat frem til 1. august, hvor Emma starter på Tidslerne. Til august starter der også en ny barselsvikar i stedet for Mandy (venter sit andet barn). Lone, Mette Høy og Vibeke er fortsat sygemeldte. Økonomi: Sidste års mindreforbrug på 7.000 kr. er blevet overført til budget 2024. Forbrugsprocenten ligger pt på 41,4 hvilket er forventeligt på denne tid af året. Børnetallet følges nøje, og vi holder lidt igen med indkøb. Kommunen er i disse tider ved at "budgetforbedre", og på vores politikområde (BSU) er der tale om "forbedringer" for ca. 12 mio. kr. Uddannelse: Vores 5 faglige fyrtårne er i gang med efteruddannelse i kollegial vejledning, i alt 5 kursusdage. Britt er snart færdig med 2. modul af sprogvejlederuddannelsen, til efteråret er det Toves tur. Henriette er tilmeldt et modul (det personlige lederskab) på lederdiplomuddannelsen til august.	Mette

Nr.	Punkt	Ansvarlig
	<p>Foto: Alle stuer/grupper blev fotograferet torsdag den 2. maj 2024, måske bestyrelsen skal prøve at "rykke" for billederne? Charlotte kontakter fotografen.</p> <p>Bedsteforældredage: Blev afviklet sidst i april/start maj, og var nogle rigtige hyggelige arrangementer alle steder. Der er lavet "vandeplaner", så børn og voksne får "holdt liv" i alle de flotte planter og blomster, som bedsteforældrene havde med.</p> <p>OL: Torsdag den 13. juni afholder vi atter OL, og vi glæder os. Der er planlagt "dyst" i forskellige børnevenlige discipliner, og efterfølgende socialt samvær med fællesspisning. Der er kommet en del tilmeldinger allerede.</p> <p>Byggeprojekt: Nye lofter + lamper i afd. 1+3, forventeligt færdige i slutningen af næste uge. Vedr. nyt tag, så er projektet nu i udbud, og det forventes, at opgaven bliver løst i år.</p> <p>Evaluering: Vi arbejder pædagogisk med evaluering for tiden. Ifølge dagtilbudsloven skal vi implementere en evalueringskultur, da vi bl.a. skal evaluere arbejdet med den pædagogiske læreplan mindst hvert andet år. Vi har længe taget tilløb/været lidt i gang på nogle forskellige greb; selvevaluering, refleksion, aktionslæring og børnemosaikker. Vi har nu taget hul på at arbejde mere systematisk med evaluering, for at sikre en løbende pædagogisk dokumentation af sammenhængen mellem det pædagogiske læringsmiljø og børnenes trivsel, læring, udvikling og dannelse. Personalet laver afprøver i denne tid et skema og en systematik, som gerne skulle være let at anvende i praksis. Det vil være en et fokuspunkt i hvert fald resten af 2024 og hele 2025.</p> <p>Implementering af kostpolitik: P-mødet i februar var et temamøde (incl. køkkenpersonale). Div. tiltag blev besluttet og skrives ind i vores læreplan. Børnene bliver mere inddraget (alderssvarende). De voksne som rollemodeller har været det springende punkt. Vi afprøver pt. en periode, hvor de voksne spiser "et pædagogisk måltid" sammen med børnene, og personalemadpakker spises i pausen. Evalueres i MED til september.</p>	
6.	<p>Revidering af årshjul Det eksisterende årshjul blev revideret og godkendt.</p>	
7.	<p>Kommende forældrearrangementer -Punkt fra gældende årshjul Der ønskes fortsat følgende arrangementer: Bedsteforældredage, OL, forældrecaféer, forældrekafe v/børnehavens fødselsdag samt julearrangementer. Mht. forældrecaféerne skal de placeres "strategisk" i forhold til stueskift, så man kommer på café på evt. ny stue.</p> <p>Der var tale om afholdelse af en arbejdsdag efter sommerferien/primo september. Personalet laver en liste over opgaver, det kunne være rart at få udført. Bestyrelsen vil gerne søge "sponsorater" hos lokale erhvervsdrivende, eks. maling og andre materialer. Arbejdsdagen afholdes som et åbent hus arrangement og kunne kombineres med forældrekafeen i sept. (børnehavens fødselsdag).</p>	

Nr.	Punkt	Ansvarlig
	Der var også forslag om, at i stedet for julearrangementerne i afdelingerne, kunne vi i år afholde et julemarked med aktiviteter og boder (udendørs). Der arbejdes videre med idéen på bestyrelsens møde i september.	
8.	Tyggegummi i Firkløveren På baggrund af en forældrehenvendelse blev praksis vedr. børn og tyggegummi i Firkløveren drøftet. For at undgå kvælningsfare og besværlig rengøring, må børnene vente med at tygge tyggegummi til de kommer hjem. Tyggegummi bruges i Firkløveren alene i forbindelse med sproggrupper og stimulering af mundmotorik.	Jonas Mette
9.	Nordea Fondens Børnehavepulje Jonas fra bestyrelsen vil gerne være behjælpelig med at skrive en ansøgning til fonden, hvis han "udstyres" med den gode idé. Der var tale om en dag i Gedesbylejren med naturformidling i forhold til plante- og dyrelivet på stranden. Bangsebro har også haft ønske om at komme på "udvekslingstur" til Søruphus. Firkløveren går lige i tænkeboks og skriver efterfølgende til Jonas.	Jonas
10.	Bestyrelsens økonomi Bestyrelsen har en kassebeholdning på ca. 5.500 kr. Hvad skal pengene bruges til? Er der ønsker om flere indtægter? Og til hvad? Julemarkedet kunne kombineres med et loppemarked, hvor man kunne købe en plads for et lille beløb... Bestyrelsen fortsætter drøftelserne på mødet i september.	Charlotte
11.	Eventuelt Henvendelse fra bestyrelsen i Nordstjernen ang. etablering af et forældrebestyrelsesnetværk i GBS. Bestyrelsen er lidt forbeholdne, idet formålet er lidt uklart. Bestyrelsen ønsker ikke at deltage, hvis dagsordenen er "brok" eller politisk. Line skriver et svar til initiativgruppen, og Frederik deltager i et evt. første møde for at blive lidt klogere på dagsordenen/formålet. Flere forældre er i tvivl vedr. brugen af hat/kasket indendørs, de oplever en ikke ens holdning hos personalet. Hatte/kasketter/huer er overtøj, og det anvendes udendørs. Personalet informeres om dette. Næste møde i bestyrelsen er onsdag den 11. september 2024 kl. 16-18.	